

Berlin Career Track „Academia“ Pilotphase

Der Berlin Career Track „Academia“ erprobt in einer Pilotphase ein neues Kooperationsformat zwischen BUA und den außeruniversitären Forschungseinrichtungen von Berlin Research 50 (BR50). Internationale Postdocs können sich mit kooperativen Forschungsprojekten (BUA und BR50) für eine Förderung bei der Einstein Stiftung Berlin bewerben – mit Zugang zu erweiterten Netzwerken und Infrastrukturen beider Partner.

Zielgruppe

Postdocs mit einem kooperativen Forschungsvorhaben an BUA-Institution und BR50-Institut. Voraussetzung: Zum Zeitpunkt der Antragstellung noch und mindestens seit zwei Jahren außerhalb der EU, Norwegens oder der Schweiz wissenschaftlich tätig.

Antragstellung im Rahmen der Einstein Postdoctoral Grants (Einstein Stiftung Berlin)

- Einreichung erfolgt über die Verbundpartnerinnen >> Zu beachten sind **universitätsinterne Prozesse und Vorfristen**

Abgabefrist ESB: **16.11.2026**, Förderentscheid: Juni 2027

- Der Antrag muss den kooperativen Aspekt des Forschungsprojekts ausdrücklich adressieren; Unterstützung bei Kooperationsanbahnung leistet Marlies Zwickl (Kontakt unten)

Weitere Informationen zu den Einstein Postdoctoral Grants:

<https://www.einsteinfoundation.de/foerderung/einstein-postdoctoral-grant>

Förderleistung (Einstein Stiftung Berlin)

- Förderdauer: Bis zu 4 Jahre
- Beschäftigungsgrad: 100%
- BUA-Institution ist Arbeitgeberin (alle rechtlichen und administrativen Verpflichtungen)

Online Info-Termine (für Multiplikator*innen und interessierte Postdocs):

- 25.08.2026, 9:00 – 10:00 Uhr
- 04.09.2026, 9:00 – 10:00 Uhr

Anmeldung per E-Mail an Marlies Zwickl

Koordination und Kontakt:

Marlies Zwickl marlies.zwickl@berlin-university-alliance.de
Telefon: 030 838 65554

Berlin Career Track “Academia” Pilot Phase

The pilot phase of the Berlin Career Track “Academia” tests a new cooperation format between BUA and the non-university research institutes of Berlin Research 50 (BR50). International postdocs can apply for funding from the Einstein Foundation Berlin with cooperative research projects (BUA and BR50) – with access to extended networks and infrastructures of both partners.

Target Group

Postdocs with a cooperative research project at a BUA institution and a BR50 institution. Eligibility: At the time of application, candidates must have been active in research outside the EU, Norway, or Switzerland for at least two years.

Application Einstein Postdoctoral Grants (Einstein Foundation Berlin)

- Submission via the alliance partners >> **University-internal processes and pre-deadlines apply**

Einstein Foundation Berlin deadline: **16 November 2026**;
funding decision: June 2027

- The grant application must explicitly address the cooperative aspect of the research project; contact Marlies Zwickl for support in establishing cooperation (email contact below)

Further information on the Einstein Postdoctoral Grants:

<https://www.einsteinfoundation.de/en/funding/einstein-postdoctoral-grant>

Funding (Einstein Foundation Berlin)

- Funding period: Up to 4 years
- Employment level: 100%
- BUA institution serves as employer (all legal and administrative obligations)

Online Information Sessions (for Mentors and Interested Postdocs):

- 25 August 2026, 9:00–10:00 AM
- 4 September 2026, 9:00–10:00 AM

Registration via e-mail to Marlies Zwickl

Coordination and contact:

Marlies Zwickl marlies.zwickl@berlin-university-alliance.de
Phone: +49 30 838 65554